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Mødeleder: Anne 
Referent: Morten 
 
Dagsorden 

 Beskrivelse Referat 
1. Dagsorden 

 
Rammer for mødet  
Gennemgås af Anne 
Velkommen til Peter – igen 
Kort indføring i mødeafholdelse 
Lars orienterer om fortrolighed og tavshedspligt for rep i SB 
 
 
 

▪ Økonomi 
Forventet regnskab i sep. Vi ved vi budgetterer med et underskud på ca 
1 mio. Der kommer udsving.  
Tildelingsmodellen der udløser tildeling pr klasse er nedsat fra  28 til 27 
elever . To klasser kommer under tildelingsloftet pr den 5.9.  
Dette kan betyde yderligere underskud. Dette da en elev kan betyde 
skolen mister en klassedeling på 7-800.000 kr 
Lars har orienteret medarbejderne  
 
Der er pt akkumuleret overskud på 3.000.000 
 

 
▪ Medarbejderstatus 

Ansat to lærer op til ferien efter opsigelser fra lærer der valgte studie og 

lederjob. Der er fundet to kvalificerede nye lærere, der er gået stort set 

ind i samme skemaer 

Der er to pædagogstillinger i opslag i specialcenterafdelingen 
 
 
 
 

▪ Klyngesamarbejdet 

Lars orienterer kort om klyngesamarbejdet 

Obs på at der skal oprettes almenklasser med specialpædagogiske 

muligheder. SB har spurgt om der hermed menes nye nestklasser – her 

er modtaget et uklart svar fra rådmanden 

Beder og Malling skoler og dagtilbud kommer i klynge sammen 

Nærmiljøet er klyngen 
 
 

▪ Status på organisering i Børn & Unge 

Der er nu 5 chefer.  

2. Orientering fra 
skoleledelsen 
 
Formål: 
Kort orientering om 
aktuelle områder. Ikke 
plads til diskussion. 
(Punkter der kræver 
mere, sættes på et 
kommende møde) 
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Tilsigtet stor diversitet i områderne. Der vil ikke være øget samarbejde 
mellem skolerne indenfor områderne. I områderne vil der nu kun være 
skoler sammen og ikke dagtilbud 
 

▪ Mødeplan 

Kalender invitationer er sendt ud. Husk at melde afbud tæt op til mødet 
▪ 2-delt skole? 

Opstart på drøftelser den 9.8 med lærerne – vi tager det stille og roligt. 

Vi ønsker lang og inddragende proces. Intet er besluttet.  

 
 

▪ Status på projekt gårdhave 

Der males pt graffiti i Nord som udsmykning. Samarbejde med Opgang2 

for at lave et nyt ungemiljø 

Skolen har en ansøgning for midler til optimering af udemiljø 1,5 mio 

Det er en rådmandsbeslutning – vi ligger efter sigende ”lunt i svinget” 

Bevilliget fra lokal og anlægsfonden på 200.000 

Med fondsmidler kan byggeriet opstartes i 2024 – eller først i 2026 

grundet anlægsstop 

Måske svar inden næste møde 
 

• Stampe 
Skolens Mascot – 3A har vundet navnekonkurencen. Præmien er en dag 
med Stampe -   
 

• Beskærelse af midler i Nest –  
Forklaring fra PPR. Det var en fejl at vi fik for mange timer sidste år. 
Derfor virker nedgangen i tildeling voldsom. 
OBS at vi har sagt ja til den fulde nest 
Lars undersøger hvad vi har sagt ja til da vi indgik i Nest. 
Hvis det ikke fremgår af tidsligere aftale at vi må forvente at blive sat 
ned i tid, vil SB holde forvaltningen op på det 
 

• Landsmødet 

17 og 18 nov i Nyborg. Anne orienterer kort om landsmødet – der er 

plads til 2 delegerende.  
Tilmeldingsfrist 30.9 – tilmelding kan nås inden næste møde 

 
 
 
 
 
 
 

2. Beslutninger/ ▪ Valget 

Forældre rep valg er afsluttet. 
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Kvalificeringer af 
beslutninger og evt. 
beslutninger om videre 
processer 
 
Formål: 
Punktet skal munde ud 
i konkrete anbefalinger 
fra skolebestyrelsen og 
i eventuelle 
handlingsplaner og 
nedsættelse af 
arbejdsgrupper fra 
skolebestyrelsen. 
Det er afsat tid til 
kvalificering 
 

SB skal selvsupplerer sig. Hvordan. Brian har nogle i kikkerten, men har 

ikke taget kontakt. Mulighed at Peter bliver når Stine er tilbage. Ønske 

om en fra specialafdelingen er repræsenteret. Dette står specifikt i 

retningslinjerne at forældre med tilknytning til specialafdeling og SFO-

afdeling prioriteres 

Der er to år tilbage i valgperioden. 

Peter giver tilsagn om at overtage pladsen for 2 år. SB følger op på om 

der er forældre fra special der ønsker at deltage. 

 

Der er ikke medarbejderrep – dette ønskes ikke blandt medarb. grundet 

de vilkår der er for at indtræde i SB pt. Dette overvejes stadig blandt 

medarb. og rep kan komme på sigt 

Forhandlingsudvalget for de faglige organisationer og BU har skærpet at 

der ikke kan laves særlige aftaler 

Det er ikke et problem på andre skoler at få medarb.rep i SB 

SB har skrevet til medarbejdere og udtrykt at de mangler i SB. SB har   

ønske om at medarbejdere kigger efter muligheder. 

SB følger det løbende. Overvejer at SB mødes med TR  hvis der ikke 

kommer rep. 

Lars har det på dagsordenen på kommende MED-mødr. Lars minder om 

at det er et stort ønske fra SB – og ledelse at få medarb.rep 

 
 

▪ Høring på transport 

SB er opfordret til at lave høringssvar. Skole og forældre laver 

høringssvar. 

Beder Skole børn lave høringssvar da flere af vores elever kommer med 

taxa og vil blive ramt af disse ændringer på kørselsområdet 

Bla ved børnenes muligheder for deltagelse i SFO aktivitet om 

eftermiddagen forringes. 

Den øgede ventetid kan presse pædagogisk personale 

Taxa må køre hvis eleven ikke er klar efter 5 min 

Anne, Jakob og Morten laver høringssvar 

 

Er der app hvor børn kan følges på taxaturen? 

 

 
 

▪ Generelt: Implementeringen af vedtagne principper 
Eksempel: Er der sket ændringer, tilpasning af praksis på 
baggrund det nye princip om digital dannelse og trivsel? 
Hvordan har skolebestyrelsen mulighed for at følge med, føre 
tilsyn? 
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SB efterspørger skoleledelse efter redegørelse for hvordan principperne 
bringes ind i hverdagen fx på forældremøder løbende og efter behov. 
Godt der bliver refereret i forældrebrev om principper og værdigrundlag 
for Beder Skole. 
Principper skal genkendes på forældremøder 
 
 

 
 

 
 
 
 

3. Ordet er frit 
 

Formål: 
At alle medlemmer har 
mulighed for at 
orientere om evt. 
henvendelser eller 
andet af relevans for 
bestyrelsen 

 

 
 
Status ’Trafik i børnehøjde’ 
Tilbagemelding på analyse fra sikker trafik. Forventes indenfor 14 dage 
Til Christian og Lars, CP kan tage initiativer på baggrund af analysen. 
 
Stor ros til SFO og skolestart – bliver mødte af nærværende voksne. God 
oplevelse.  
 
Oplevelse af dimission – god oplevelse. Ros til Stine og forældre og 
elevdeltagelse 

4. Meddelelsesbogen 
Princip for 
meddelelsesbogen  

 
Formål: 
Beslutning om, 
hvordan 
skolebestyrelsen vil 
arbejde med og 
engagere sig i pilotåret 
med meddelelsesbogen 
og beslutning om, om 
der skal vedtages et 
foreløbigt princip samt 
1. behandling af udkast 
til princip. 

 

Skolebestyrelsens arbejde med meddelelsesbogen. Hvad skal vi? Hvad 
kan vi? Hvad vil vi? 
Skal vi vedtage et kort og foreløbigt princip jf Skole og Forældre, og så 
lade det udvikle sig i afprøvningen? Skal vi indskrive det i Skole-hjem-
samarbejdsprincippet? 
 
Lars orienterer om hvordan der i foråret er blevet arbejdet med 
meddelelsesbogen ud fra midlertidige retningslinjer. 
Skulle implementeres inden sommerferien med handleplaner og fag – 
dansk og matematik. Offentliggjort på læringsplatform, da det er GDPR 
sikkert. Skal være skriftligt 
 
Der skal være et princip for meddelelsesbogen. Ikke nogen afvigelser i 
princippet fra det tidligere udmeldte fra skolen. Princippet er en 
formalisering. Kan tilrettes efter kommende ændringer 
 
Drøftelse vedr. hvor specifik princippet skal være – hvor meget elastik 
skal der være i princippet 
Få formelle krav 
Flexibilitet og praksis anvendelighed 
Skriftlighed - Kan skriftlighed være stikord, der ligger op til dialog med 
forældrene 
Det anerkendende ressourcefokus er vigtigt 
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Bløde formuleringer om emner der kan indgå 
Lovbunde tekst skal fremgå 
Hvordan og hvornår formuleres fokuspunkter? Der er ikke princip om 
skole/hjemsamtaler skal afholdes.  
Opmærksomhed  på at fokuspunkter ikke giver anledning til at børnene 
måler sig med hinanden 
 
 
Enighed om at meddelelsesbogen skal have sit eget princip 
 
P-møde uge 37 arbejdes med at formulerer fokuspunkter til 
meddelelsesbogen 
Her nævnes at SB arbejder med princippet med ønske om at det gøres 
til Beder Skole princip. Ønske om tilbagemelding fra lærerne om 
arbejdet til princippet. 
 
SB ønsker det bringes til elevrådet til egen behandling. Elevrådet 
inviteres med til dialog inden næste behandling af princippet. 
Elevrådet inviteres til septembermødet. Anne og Jakob kontakter 
kontaktlærer til elevrådet. 
 
Jakob laver justeringer og sender til Morten 
Behandles på først komne møde efter uge 37 og tilbagemelding fra 
lærere og elevråd 
Lars bringer det til elevrådet – Lars opfordrer til at SB går i dialog med 
elevrådet. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
5. Princip for arbejdets 

fordeling for det 
pædagogiske personale 
 
Formål: 
1. behandling af  
udkast til princip 

 

Tager udgangspunkt i eksisterende 
 
Benævnes: Princip for det pædagogiske personale 
Afvigelser og nyt er §28 og §29a pædagogernes deltagelse i undervisning 
 
Forslag til formulering af nye tiltag fx når der er to i undervisningen bla 
Co-teaching. Formulering der viser at vi følger med den udvikling der 
pågår Specifikt på Beder Skole. Fx når der er to i undervisning på Beder 
Skole foregår det ved….. 
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Når team sammensættes tilstræbes specialpædagogiske kompetencer i 
alle teams. 
 
 
 
 

6. Plan for revision af 
principper 
 
Formål: 
Hvilke principper skal 
behandles hvornår? 
 

Plan for skoleåret 23/24 udarbejdes, og det overvejes, hvorvidt tiden 
kalder på nye/andre principper end de eksisterende og de lovpligtige jf 

oversigtsplan 
 

Drøftelser om arbejdet af revidering af principper. Arbejdet med 
principper fylder lidt men bringer gode kernedrøftelser frem.  
Samt opfølgning på hvordan principperne udleves i hverdagen 
 
SB arbejder selv med revidering af de lette principper vi mangler til 1. 
behandling. 
De mere omfattende principper drøftes på skolebestyrelsesmøde  
behandling og godkendelse på skolebestyrelsesmøde 

Jakob og Brian laver den kødløse og kødfyldte liste og dem der har lyst 

deltager i et forlænget møde til 1.behandling af de kødløse 
 
 
 

7. Punkter til kommende 
møder 
 
Formål: 
Hvad skal prioriteres 
på de kommende 
møde3 
 

Fælles brainstorming over, hvilke temaer bestyrelsen vil blive begejstret 
over at arbejde videre med eller fordybe sig i. 
 
▪ Nest: Broen mellem Nest og almen. Visitering til Nest 
Infomøder for kommende skolestartere, hvordan skal  
Nest præsenteres 
▪ 45 min bevægelse  
 

• SB eksterne engagement. Hvad vil vi gerne uda til i SB 

• Følge op på manglende medarb.rep. i SB 

• Principper SB ønsker tilbagemelding på  

• 2 faset skole – orientering og deling af tanker fra medarbejdere 

• Ambitionsniveau for skolen – hvor vil Beder Skole hen med 
vores værdier – hvor skal raketten flyve hen. Hvorfor skal 
forældre vælge Beder Skole.  

• Hvordan tager vi udgangspunkt i børnene – kigge på forsøg med 
senere skolestart for de ældste 

• Hvordan gør vi fx principper konkrete – fortolkning at 
værdigrundlag konkrete og udfolde sig i fællesaktiviteter og 
lektioner 

• Hvordan kommunikerer vi internt og eksternt – hvordan 
formuleres værdier. Hvilke medier benyttes. Facebook, insta 
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• De skemaløse fag – hvilke arbejder vi med og hvordan bringes 
de ind i undervisning. Der skal være karrierer læring på alle 
klassetrin.  

• Opfordring til at melde skoleinfomøde ud, infomøde om Nest 

• 7.10.23 inviteres SB til pædagogisk dag om 
skole/hjemsamarbejdet – også når det bliver svært. SB er 
inviteret i Outlook. Så mange som muligt deltager – formiddag 
eller eftermiddag 

• Morgenløb hvor man får et tal. Skal det være om morgenen 
 
 
 

8. Årgangsrepræsentanter 
 
Formål: 
Liste udarbejdes til 
opdatering af 
hjemmeside 
 

 
Forslag tilrettes – revideret plan sendes ud. Anne 
Repræsentanter inviteres til forældremøder 

9. Eventuelt 
Opsamling på tidligere 
punkter 
 
Formål: Hvad mangler 
vi at afslutte fra 
dagens møde? 
 

 

 


